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Protokół nr 32/2021 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego 

w dniu 20 maja 2021 r. w godz. od 1530 do 1700 w sali 26 

w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

 
Obecni członkowie Komisji Finansowo-Budżetowej:   

1. Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Bogdan Bezdziecki – on-line 

4. Sylwester Cimochowski – on-line 

5. Jacek Niedźwiedzki – on-line 

6. Anna Ruszewska – on-line 

7. Sławomir Sieczkowski – on-line  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

4. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk 

5. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów 

6. Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik ds. organ pozarządowych  

7. Agnieszka Domalewska – Naczelnik Wydz. Kultury i Sportu    

8. Piotr Zieliński – Rada Sportu   

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Andrzej Turowski powitał zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni chcą wnieść jakieś uwagi. 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 kwietnia 2021 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni 

Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach.  

3. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 r. 

4. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na 

lata 2021-2025. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 
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rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

8.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2021 rok.   

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040. 

10. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2020”. 

11. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 kwietnia 2021 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni 

Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, która ma na celu kontynuację współpracy ze 

Spółdzielnią Socjalną „Perspektywa”, która zwróciła się o wsparcie poprzez przedłużenie 

umowy na okres od 3 do 5 lat na administrowanie słupami ogłoszeniowymi na terenie miasta 

Suwałki. 

Przewodniczący Komisji A. Turowski dodał, że słupy ogłoszeniowe są utrzymane w należytym 

porządku.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia wsparcia 

działalności Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 r. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Cz. Renkiewicz przedstawione sprawozdanie zawiera dane o współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok ubiegły na temat udzielonej pomocy i przekazanych środków 

finansowych oraz liczbie zawartych umów. Część planowanych działań nie mogły być 
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zrealizowane z uwagi na pandemię. Pomimo pandemii dofinansowanie miasta pozostało na 

takim samym poziomie jak dotychczas.   

Radny J. Roszkowski pierwszą kwestią jest niedoceniona rola wolontariuszy, którzy zasługują 

na uznanie i aprobatę ich działalności. Stwierdził, że należałoby więcej i lepiej promować 

oraz doceniać zachowania wolontariuszy, jak również zaprosić więcej osób do współpracy, 

jako wolontariusze i z tej pomocy skorzystać. Jest to dobry przykład pożytecznie spędzania 

wolnego czasu, jak również możliwość rozwoju tej osoby, która nabiera doświadczenia  

i zyskuje nowe kwalifikacje. Drugą kwestią jest natomiast realizacja zadań publicznych,  

czy one odzwierciedlają zapotrzebowanie społeczeństwa, czy jest to oparte o opinie społeczne.  

Cz. Renkiewicz odniósł się do poruszonych zagadnień. Stwierdził, że Rada Miejska posiada 

w pełni kompetencje do kształtowania, relacji i proporcji pomiędzy obszarami działalności 

samorządu, które to są kierowane do realizacji przez organizacje pozarządowe. Natomiast 

wolontariuszom dziękuje się poprzez Stowarzyszenie „Pryzmat”, podczas dnia wolontariatu 

– wręczanie statuetek. Wolontariat w grupie seniorów jest dość dobrze rozwinięty w zakresie 

działań kulturalnych, widowiskowych i społecznych. Brakuje większej działalności w zakresie 

niesienia konkretnej pomocy osobom starszym. Prezydent podkreślił, że trzeba docenić osoby 

pracujące jako wolontariusze w Suwalskim Hospicjum.  Takie osoby należy szczególnie 

uhonorować i docenić. Prezydent obiecał, że zajmie się tą sprawą, aby takie osoby pokazać, 

podziękować im i docenić np. podczas miejskich uroczystości, ponieważ są godne do 

naśladowania przez innych.  

Radna A. Ruszewska odniosła się do wypowiedzi p. Prezydenta i zauważyła, że wolontariat 

długoterminowy – stały, jest to najtrudniejsza forma wolontariatu, dlatego warto wyróżnić 

nie tylko wolontariuszy z Hospicjum. Można spotkać się z organizacjami, które taką pomoc 

świadczą i wspólnie można porozmawiać w sprawie docenienia osób, które systematycznie 

angażują się w prace wolontariatu.  

 

Komisja przyjęła Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 r. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na 

lata 2021-2025. 

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Komisja przyjęła Informację z konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025. 
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Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Cz. Renkiewicz poinformował, że na sesji Rady Miejskiej zgłosi autopoprawkę do 

Wieloletniego programu, która wynika z dyskusji na Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach. Została podniesiona kwestia promocji i wspierania działań 

proekologicznych, działań integrujących Suwalczan.  

A. Szyszko uzupełniła wypowiedź i poinformowała, że chciano zwrócić uwagę na to, że 

organizacje mogą prowadzić zadania publiczne.  W programie chciano pokazać, że 

organizacje potrafią rozwiązywać problemy i odpowiadać na potrzeby mieszkańców.  

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymał się od głosu               – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 

programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata  

2021-2025. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który wprowadza zmianę systemu 

motywacyjnego w suwalskim sporcie poprzez odstąpienie przez Miasto Suwałki od przyznania 

zawodnikom i trenerom stypendiów szczególnych, z jednoczesnym zwiększeniem dotacji 

klubom w związku z prowadzoną działalnością sportową. Rezygnacja z przyznawania 

stypendiów przez Miasto i umożliwienie przyznawania przez kluby sportowe stypendiów 

sportowych zawodnikom powinna przyczynić się do uzyskiwania przez zespoły sportowe 

lepszych wyników sportowych.  Proponowana uchwała wprowadza maksymalne stawki 

dotacji, które kluby sportowe mogą otrzymać z budżetu Miasta Suwałki na realizację zadań 

publicznych z zakresu rozwoju sportu w Mieście Suwałki na szkolenie sportowe dzieci  

i młodzieży w portach wiodących (przedstawia to tabela nr IV w załączniku nr 2 do uchwały).  

 

Radny J. Roszkowski jak społeczeństwo korzysta z funduszy przeznaczonych na sport oraz  

z obiektów, które są do dyspozycji ogółu społeczeństwa? Podał przykład kortów tenisowych, 

które nie były w pełni wykorzystywane. Dodał, że wszystkie obiekty, które służą społeczeństwu 

powinne być wykorzystane i udostępniane zgodnie ze swoim przeznaczeniem mieszkańcom 

Suwałk. 
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Cz. Renkiewicz odniósł się do wypowiedzi radnego i stwierdził, że były takie sytuacje gdzie 

przyszkolne boiska były zamknięte. Nadmienił, że gospodarzem infrastruktury sportowej jest 

Ośrodek Sportu i rekreacji oraz dyrektorzy poszczególnych szkół. Projekt uchwały był 

opiniowany przez suwalskie kluby sportowe, Suwalską Radę Działalności pożytku 

Publicznego oraz przez Radę Sportu.  

 

Radna A. Ruszewska przypomniała, że modernizacja boiska przy szkole Nr 7 była wykonana 

w ramach Budżetu Obywatelskiego. A teraz w związku ze złym stanem technicznym ma być 

wyłączone z użytkowania? Kto ma finansować naprawę nawierzchni na tym boisku? Kto 

będzie mógł korzystać z boiska przy Sz. P. Nr 7 czy ogół mieszkańców, czy tylko szkółka 

piłkarska, czy grupy zorganizowane? Jest to pytanie do dalszej dyskusji, komu mają służyć 

boiska, skoro powstały lub zostały zmodernizowane z Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, 

powinny służyć ogółu mieszkańcom miasta.  

 

Cz. Renkiewicz odpowiedział, że z uwagi na zły stan techniczny ww. boiska należało wyłączyć 

go z użytkowania.  Boisko zostało zniszczone poprzez niewłaściwe użytkowanie. Został złożony 

wniosek do Ministerstwa o środki finansowe na remont dwóch boisk przy Szkole Podstawowej 

Nr 7 i Szkole Podstawowej Nr 2. Jeśli nie zostaną przyznane środki finansowe z Ministerstwa, 

trzeba będzie zastanowić się skąd wygospodarować środki na remont ww. boisk. Prezydent 

poinformował, że w najbliższym czasie przedstawi koncepcję rozwiązania tego problemu.   

 

Radna A. Ruszewska kto będzie mógł korzystać z boiska przy Sz. P. Nr 7 czy ogół 

mieszkańców, czy tylko szkółka piłkarska, czy grupy zorganizowane? Jest to pytanie do dalszej 

dyskusji, komu mają służyć boiska, skoro zostały zmodernizowane z Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego i mają służyć ogółu mieszkańcom miasta.  

 

Radny J. Niedźwiedzki dodał, że jeszcze trwają obostrzenia związane z pandemią i na pewno 

tak szybko nie zostaną zapełnione, na chwilę obecną tylko 25 %  powierzchni obiektu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia warunków  

i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

– Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2020 rok stanowi załącznik nr 11  

do protokołu. 

– Sprawozdanie finansowe Miasta Suwałki za 2020 rok stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

– Opinia RIO z dnia 13 kwietnia 2021 r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W. Stelmach poinformował, że zgodnie z obowiązującymi przepisami zostało przygotowane 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2020 rok oraz sprawozdanie finansowe za 2020 

rok. Skarbnik przedstawił i omówił wyżej wymienione sprawozdania. Poinformował, że 

zostały skierowane dodatkowe środki na walkę z koronawirusem. Miasto otrzymało znaczącą 

pomoc ze strony Państwa na finansowanie wydatków bieżących w zakresie covid-19.  

Jak również na częściowe pokrycie spraw, które wynikały z ograniczenia dochodów, na 

inwestycje lokalne (około 7 mln. zł). Przedstawił dochody bieżące, majątkowe, ponadplanowe 

oraz wydatki, które zostały zrealizowane w 97,6 %  tj. 516 milionów złotych. Źródłem 

dochodów, są dochody z PiT, które były niższe, niż planowano na początku roku. Dobrze 

wypadła realizacja dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych. Skarbnik poinformował, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła swoją pozytywną opinię dotyczącą sprawozdania 

z wykonania budżetu z 2020 rok.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

W. Stelmach przedstawił i omówił najważniejsze zmiany w zakresie dochodów i wydatków 

budżetowych miasta na 2021 rok.    

 

Radny S. Sieczkowski jaki sprzęt zostanie dofinansowany dla Szpitala? W. Stelmach 

odpowiedział, że chodzi o sprzęt laryngologiczny i okulistyczny.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 
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przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

na 2021 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

W. Stelmach w Wieloletniej Prognozie Finansowej zmienia się tylko to, co wynika ze zmian 

zaproponowanych w projekcie uchwały dot. zmian w budżecie Miasta na 2021 rok.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2021-2040 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2020”. 

– Raport stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Cz. Renkiewicz przedstawił i omówił Raport o stanie miasta.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad Raportem o stanie Miasta: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała „Raport o stanie Miasta 2020”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
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Ad pkt. 11 

Wolne wnioski.  

Radna A. Ruszewska zapytała o realizacje tegorocznego Budżetu Obywatelskiego. 

Przedstawiła informacje dotyczące oszczędności w ramach SBO, co oznacza, że będzie mógł 

być zrealizowany kolejny projekt z listy, który uzyskał 448 głosów mieszkańców. Projekt 

dotyczący podświetlonego napisu Suwałki i ławeczki solarnej na Bulwarach. Kiedy zostanie 

ogłoszony przetarg tego projektu? Nie został też jeszcze ogłoszony przetarg projektu dot. 

pomnika generała Dwernickiego. Jak wyglądają prace w tej kwestii?  

 Cz. Renkiewicz odpowiedział, że prace trwają nad przetargiem oraz zostały przedstawione  

3 koncepcje wykonania napisu. Suwalski Budżet Obywatelski zostanie zrealizowany w tym 

zakresie i napis powstanie w tym miejscu. Odnośnie pomnika generała Dwernickiego, zadanie 

zostało przekazane do realizacji Muzeum Okręgowemu w Suwałkach. Odsłonięcie pomnika 

nastąpi podczas XX Pikniku Kawaleryjskiego w miesiącu sierpniu br.  

 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.             

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 


